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24 СЕРПНЯ — ДЕНЬ НЕЗАЛЕЖНОСТІ. ЩИРІ ВІТАННЯ ЗІ СВЯТОМ РІДНОЇ ДЕРЖАВИ!

ОБГОВОРЕННЯ ПРОЕКТУ ПОДАТКОВОГО КОДЕКСУ  УКРАЇНИ

Я люблю Тебе, 
Україно,
За безкраї Твої поля, 
За пісні Твої солов'їні, 
І за гори, і за моря!
Я люблю Тебе, 
Україно, 
Серцем лину до Тебе 
в ці дні, 
Вбрана в свято Ти
пишно й гарно 
І радієш красі Своїй!
Ти — в Бояновім Віщім 
Слові, 
В святомудрості 
Ярослава, 
В барвінковій 
прекрасній мові, 
Усім світом тепер 
признана!
Ти зорієш Шевченка 
цвітом 
І лунаєш піснями 
Франка, 
Лесиним словом 
крокуєш світом, 
Найдорожча Ти всім 
така!
І нелегко Тобі 
пізнавати 
Росяні і тернисті 
шляхи. 
Крила свої 
розправляти, 
Гордо йти до своєї 
мети!
Та я вірю, моя єдина, 
У майбутнє твоє 
прекрасне. 
В неба синь і в 
святкову днину, 
В сонцеясність, 
яка не 
згасне!
Я люблю Тебе, 
Україно, 
Я — зернина Твоїх 
хлібів, 
І клянуся Тобі, 
Батьківщино, 
Що повернуся 
з далеких світів!

Ольга ВИННИЧУК.
с. Брусниця

Чернівецької області.
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І ДНІПРО, І ДОНБАС, І КАРПАТИ І ДНІПРО, І ДОНБАС, І КАРПАТИ ——
Я ЛЮБЛЮ УКРАЇНУ СВОЮ!Я ЛЮБЛЮ УКРАЇНУ СВОЮ!

19 років української незалежності. 24 серпня 1991 року навічно увійшло в історію молодої держави, започаткувавши нову
епоху в житті українського народу. За цей короткий проміжок часу Україна пройшла непростий шлях розбудови демократич-
ного суспільства, становлення національної економіки, піднесення культури і духовності. Чимало робиться підприємствами і
організаціями, які перебувають на обслуговуванні Атомпрофспілки, на благо рідної землі. І, насамперед, для покращення
добробуту людей. Саме цього і прагне у своїй повсякденній роботі Професійна спілка працівників атомної енергетики та про-
мисловості України. Наш спілчанський обов'язок  мобілізувати всі сили на захист прав та інтересів людини праці, ветеранської
громадськості та молодого покоління за сьогоднішніх викликів.

Нехай у цей святковий день мрія про краще майбутнє додає нам наснаги у гуманній професійній справі, порозуміння,
поміркованості та справедливості. 

НА ЗАСАДАХ СОЦІАЛЬНОГО ПАРТНЕРСТВА

Коли пражить сонцем
погоже літечко, триває пе-
ріод масових відпусток, і на
всіх «фронтах» суспільного
життя, здається, панує бо-
дай якесь затишшя — й далі
напружено працюють проф-
спілки.

Аби дізнатися, чим нині
живе первинна профспілко-
ва організація ВП «Рівнен-
ська АЕС», кореспондент га-
зети зустрівся з головою
профкому атомної елект-
ростанції Олегом Гнатюком.

— Шановний Олеже
Мироновичу, завершено
перше півріччя. Що ви, як
голова профспілки рів-
ненських атомників, мо-
жете розповісти про вико-
нання цьогоріч прийнято-
го Колдоговору?

— На сьогодні прийнятий
(пролонгований) на 2010—
2011 роки Колективний до-
говір у цілому виконується.
Разом з тим викликає стур-
бованість стан виконання
Колдоговору в частині за-

безпечення персоналу РАЕС
житлом, поетапного збіль-
шення мінімальної тарифної
ставки персоналу непро-
мислової групи з метою її
встановлення на рівні 0,9
мінімальної тарифної ставки
промислового виробничого
персоналу.

Якщо в кількох словах, то
була надія поліпшити вико-
нання соціальних питань
шляхом підвищення тарифу
на відпущену електроенер-
гію, однак на рівні регулюю-
чого органу та уряду цей
тариф поки що не збільшено.

— Останнім часом
справді багато говорило-
ся про зменшення розри-
ву в оплаті праці промис-
лового й непромислового
персоналу станції. На ва-
шу думку, коли (і в яких
обсягах) відбудуться такі
зміни?

— Через брак коштів
зробити цього не вдалося,
однак профспілки запропо-
нували розробити механізм
поетапного збільшення місяч-
них посадових окладів і мі-
сячних тарифних ставок для
так званого непромислово-
го персоналу, на що адмі-
ністрація погодилася. Те-
пер справа за пошуком кош-
тів. Є сподівання, що згодом
цю профспілкову вимогу
буде задоволено.

— Сьогодні на найви-
щих урядових рівнях по-
стійно порушується пи-
тання пожвавлення діяль-

ності будівельної галузі,
зокрема — житлового бу-
дівництва, до того ж, як
наголошується, не еліт-
них, а доступних усім
квартир. Що про цю іні-
ціативу Прем’єр-міністра
України можете сказати
ви? Наскільки це сьогодні
можливо на РАЕС і чим
профспілка може допо-
могти атомникам, у то-
му числі молодим, які
створюють сім’ї? Є в на-
шої молоді бодай якась
перспектива отримати вла-
сне житло, і коли так —
то куди і з якими доку-
ментами їм для того слід
звертатися?

— Ініціативу керівника
уряду щодо забезпечення
громадян доступним жит-
лом ми, безумовно, вітає-
мо. Але всі розуміють, що
суть проблеми в коштах,
яких завжди бракує. Тож
коли на рівні держави
будуть прийняті реальні
програми житлового бу-
дівництва і вказано джере-
ла фінансування — ми
першими їх підтримаємо.

Разом з тим на квартоб-
ліку ВП РАЕС нині перебуває
1271 працівник. Хоч як при-
кро, та з 2008 року в Куз-
нецовську не збудовано жод-
ного нового квадратного
метра житла. Щоб бодай

трішки розрядити ситуацію,
ВП РАЕС своїми силами
реконструювала гуртожи-
ток «Ровесник», де мешка-
ли одинаки, і створила умо-
ви для проживання сімей
атомників. Це не багато,
проте...

Після «Ровесника» на-
дійшла черга реконструюва-
ти й гуртожиток «Прометей»,
де після проведення певних
робіт один з корпусів також
буде передано молодим
сім’ям. 

До слова, є в нас і довго-
буди — незакінчені житлові
будинки в мікрорайоні «Юві-
лейний» за №412/3 та цег-
ляний будинок у мікрорайоні
Перемоги.

Попри наші звернення
завершити їх будівництво,
ДП НАЕК «Енергоатом» на
зазначені цілі коштів виді-
ляється недостатньо. Що-
до молодих та інших на-
ших робітників, які потре-
бують поліпшення житло-
вих умов, то ми й далі збе-
рігаємо чергу на отриман-
ня житла. Відтак особи, які
згідно із законодавством
мають право на поліпшен-
ня житлових умов, можуть
звертатись у житловий від-
діл Управління соціального
розвитку РАЕС і подавати
відповідні документи.

— Що можете розпо-
вісти про оздоровлення
працівників станції цьо-
горіч?

У ПРОФСПІЛКИ КАНІКУЛ НЕМАЄ

(Продовження на 2-й стор.)

Зважаючи на особливий вплив
Податкового кодексу України на суспільні від-
носини та його значення для кожної людини,
Верховна Рада України ухвалила постанову
від 15 липня 2010 року «Про всенародне
обговорення проекту Податкового кодексу».
Основною метою заходу є запровадження
довіри між урядом та громадськістю, ефек-
тивної та тісної співпраці з підприємцями,
налагодження відкритого і прозорого діалогу
в контексті оподаткування. Першим кроком
обговорення стали публікація проекту По-
даткового кодексу в газеті «Урядовий кур’єр»
№ 141 (4292) від 3 серпня 2010 року та розмі-
щення його тексту на офіційному веб-сайті
Міністерства фінансів України. Було прийня-
то рішення  з 3 по 20 серпня у регіонах
України провести «круглі столи» з обговорен-
ня доопрацьованого проекту Податкового
кодексу. За результатами цих заходів будуть
зібрані та узагальнені пропозиції громадян
до проекту Податкового кодексу. Міністер-
ство фінансів запросило всіх бажаючих до
участі в обговоренні проекту Податкового
кодексу на Інтернет-форумі Мінфіну, з метою
розміщення їх зауважень та пропозицій. Для

забезпечення проведення обговорення у
кожному обласному центрі України, АР Крим,
м. Києві та Севастополі створено сall-центри
із прийняття та узагальнення пропозицій до
проекту Податкового кодексу. До його обго-
ворення залучилась і Атомпрофспілка. Проф-
спілковими фахівцями були подані такі про-
позиції та зауваження.

Щодо загальних положень проекту Ко-
дексу (розділ I). Терміни або поняття «подат-
ку» визначаються проектом чомусь двічі та
мають розбіжності (у п. 1.3 ст. 1 та у ст. 8), а
також матимуть, у разі його прийняття, різні
правові основи стосовно визначення подат-
ком (прим.: визначається як «податок» зако-
ном /п.1.3/, а у іншому випадку — Кодексом
/п. 4.2 та п.8.3/).

Потребує удосконалення нумерація ста-
тей проекту, яка у внесеному документі не є
наскрізною. Зокрема, це відображається в
тому, що кожний розділ проекту містить, усу-
переч вимогам законодавчої техніки, свою
окрему нумерацію статей. Це підтверджуєть-
ся тим, що в структурному відношенні проект
Кодексу складається із штучно об’єднаних
законодавчих актів, які викладені у відповід-

них його розділах, а також і нумерації пунктів
в окремих статтях проекту Кодексу, коли
йдеться про необхідність визначення термі-
нів (понять) у алфавітному порядку (прим.:
наприклад, пп.6.1.226; пп.6.1.240-6.1.249
зазначене не враховує). 

Чимало положень проекту Кодексу
характеризується надмірною деталізаці-
єю. Поняття «Податки та збори» (ст.8) та їх
перелік (ст.11) мають визначатись більш
чітко та поділятись за переліком окремо.
Структура проекту Кодексу та-кож потре-
бує вдосконалення. Це свідчить про те,
що одні розділи (наприклад, розділ ІІ)
поділяються на глави, а інші поділяються
безпосередньо на статті. При цьому
незрозуміло, чому у розділі ІІ включено
глави під номерами 5-1, 5-2, 5-3, що не
властиво для текстів саме нових законо-
давчих актів.

Було звернуто увагу на те, що відповід-
но до рішення Конституційного Суду
України від 23.06.09 №15-рп/2009 консти-
туційне повноваження Кабінету Міністрів
України не передбачає права встановлю-
вати загальнодержавні податки і збори (об-

ов'язкові платежі) або визначати окремі
елементи їх правового механізму регулю-
вання. До цих елементів слід віднести такі
питання, що мають урегульовуватись без-
посередньо Верховною Радою України, як:

- розміри зборів у вигляді цільових
надбавок до діючого тарифу на електрич-
ну та теплову енергію (п.11.4 ст. 11), на
природний газ (п.11.5 ст. 11 розділу 1);

- перелік витрат, що включаються до
окремого об’єкта необоротних активів з
видобутку корисних копалин платника
податку (п. 17.2 розділу III);

- звільнення від оподаткування (п. 23.2
розділу III);

- формування переліку видів власного
виробництва, які звільняються від оподат-
кування (п.28.1 розділу III).

Проект Кодексу (скорочено ПК) містить
назви загальнодержавних та місцевих подат-
ків, які не у повній мірі узгоджуються з поло-
женнями вже прийнятого Бюджетного кодек-
су України (скорочено БК). Така неузгодже-
ність між собою стосується довільної редакції
таких назв податків та зборів, як:

(Продовження на 3-й стор.)
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І ДНІПРО, І ДОНБАС, І КАРПАТИ — Я ЛЮБЛЮ УКРАЇНУ СВОЮ!

— Працівники станції
нині оздоровлюються, як і
раніше — починаючи з січня.
Приймають наших людей
санаторні заклади «Червона
калина» (Рівненщина), «При-
карпаття» (м. Трускавець,
Львівщина), «Хмільник» (Він-
ниччина), оздоровниці Кри-
му, Херсонської, Одеської
та інших областей України.

Організація оздоровлен-
ня працівників ВП РАЕС
здійснюється у порядку, пе-
редбаченому відповідним
спільним рішенням адмініст-
рації і профкому атомної
станції. Згідно з цим доку-
ментом встановлено пільго-
ву вартість послуг реабіліта-
ції та оздоровлення для пра-
цівників ВП РАЕС і членів
їхніх сімей в реабілітаційно-
оздоровчому комплексі «Бі-
ле озеро» та упорядковано
видачу направлень на про-
ведення оздоровлення дітей
працівників атомної станції у
2010 році.

— Що зусиллями проф-
спілки РАЕС нині робить-
ся, аби діти мали змогу
цікаво провести вільний
час, міцнішали фізично і
духовно?

— При первинній проф-
спілковій організації ВП РАЕС
працює підлітковий клуб,
до якого залучено близько
п’яти сотень дітей. Там, зок-
рема, діють: школа захисту,
оздоровчий гурток «Гарт»,
екологічний гурток «Зеле-

ний патруль», для дітей-
інвалідів — гурток «Шанс»
тощо.

Крім того, наші діти
беруть участь у заходах, які
проводяться на рівні ЦК Атом-
профспілки, ДП НАЕК «Енер-
гоатом», міст-супутників АЕС
та інших. Активно ми допо-
магаємо й учням шкіл-інтер-
натів тощо.

— Дякую за розмову й
успіхів вам та всьому ва-
шому колективу в добрих
справах і починаннях!

Іван СИДОРЧИК

На знімках (на 1—2 стор.):
трудові будні працівників ре-
монтно-відновлювальної діль-
ниці ВП «Рівненська АЕС».

Фото 
Миколи ВАРЧИНОГО

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

У ПРОФСПІЛКИ
КАНІКУЛ НЕМАЄ На території, яка у місті-

супутнику Хмельницької АЕС
Нетішині традиційно нази-
вається «Варшавською», ни-
ні кипить будівництво. До
будинку, що згідно з техніч-
ною нумерацією має №505,
постійно під’їжджає авто-
транспорт. За веденням ос-
новних робіт ретельно сте-
жить начальник дільниці ЗАТ
«Агробудмеханізація» Олек-
сандр Пєшков. Йому часто
доводиться навідуватись у
вагончик, який править за
робочий кабінет, для уточ-
нень у технічній документа-
ції, для узгоджень графіка
постачання будівельних ма-
теріалів та численних відпо-
відей на телефонні дзвінки.
Незважаючи на велику зай-
нятість, начальник усе-таки

знайшов можливість розпо-
вісти про спорудження но-
вого будинку.

— Перший ківш грунту
на місці спорудження було
вийнято12 липня 2007 року,
— розповідає Олександр
Пєшков.— Відтоді нам вда-
лося зробити досить багато,
попри те, що далася взнаки
відсутність коштів. Зараз
фінансування проходить згід-
но з наміченим графіком.
Ми поставили за мету цьо-
горіч завершити будівницт-
во першої черги багатопо-
верхового будинку — чет-
вертого та п’ятого під’їздів.
Мої колеги вдячні заступни-
ку генерального директора
ХАЕС Олегу Рахлінському за
допомогу і підтримку в бага-
тьох важливих процесах бу-
дівництва.

А потім досвідчений бу-
дівельник запропонував по-
дивитись, як проходять оз-
доблювальні роботи, на про-
ведення яких залучено по-
над сорок працівників.

— Від самого початку ми
взяли курс на якість,—
коментує Олександр Пєш-
ков. — Для проведення буді-
вельних робіт залучили ква-
ліфікований персонал. На-
рікань у мене немає, бо лю-
ди тут працюють на совість.

Начальник дільниці охо-
че показав, якими будуть

двокімнатні та трикімнатні
квартири. Вони за плану-
ванням суттєво різняться від
традиційних, що вже більше
двох десятків років експлуа-
туються у місті нетішинських
атомних енергетиків. При-
наймні у кожній трикімнатній
квартирі буде обладнано
два сантехнічних вузли. За
технологією будівництва та-
кож передбачено утеплення
стін. Але повне оздоблення
нових квартир буде здійс-
нюватися вже за рахунок
новоселів, тобто з’явиться
можливість облаштування
інтер’єрів, як то кажуть, на
свій смак і уподобання.

Коли тривали оглядини
житлового сектору, Олек-
сандр Пєшков познайомив
із маляром-штукатуром Ми-

колою Похилюком.
— Золоті руки у чоловіка,

— так лаконічно було оха-
рактеризовано його майс-
терність.

Натомість випала наго-
да поспілкуватись із буді-
вельником.

— На спорудженні бу-
динку трудиться багато неті-
шинців. І це радує, бо не до-
водиться шукати заробітків
по далеких світах. А земляки
вміють працювати, як сьо-

годні стало модно казати, за
європейськими стандарта-
ми, — відзначив Микола По-
хилюк.

Зведення нового будин-
ку для начальника дільниці
Олександра Пєшкова є
своєрідним іспитом. Досі
йому не доводилось працю-
вати на так званому житло-
вому секторі, в Росії брав
участь у будівництві об’єктів
виробничо-господарського
призначення. Усвідомлення
цього додає будівельнику
великої відповідальності.
Одне слово, хоче, щоб було

не соромно перед своїми
земляками.

Спорудження багаток-
вартирного будинку ве-
деться на кошти ДП НАЕК
«Енергоатом». Незабаром
для 72 сімей працівників
атомних електростанцій з’я-
виться нагода відсвятку-
вати новосілля у будинку,
який по праву стане окра-
сою молодого атомного
міста.

Олександр ШУСТЕРУК
На знімку: у будівництві

головне — дотримання техно-
логії.

У новій оселі люди будуть веселі

Соціальний «Енергоатом»: за рядком 
виконання умов колективного договору 

Багато працівників ВП «Атом-
ремонтсервіс» є учасниками лік-
відації наслідків аварії  на ЧАЕС,
трудовим ядром відокремленого
підрозділу,який уславився висо-
коякісним, ефективним і безпеч-
ним проведенням надскладних
робіт на діючих АЕС України.

На початку 2010 року арсів-
цям було вручено ключі від 74
квартир у новобудові, зведеній
переважно за рахунок коштів ДП
НАЕК «Енергоатом». У цьому
ремонтному підрозділі Компанії
працівники мають змогу скорис-
татися безвідсотковою позикою
на придбання житла. Ще один
житловий будинок невдовзі при-
йматиме новоселів — працівників
ВП «Атомремонтсервіс» ДП НАЕК
«Енергоатом» у місті Славутич.

Фото  Миколи  ВАРЧИНОГО 

Тут мій дім, моє місто!

ПОЗИЦІЯ АТОМНО-ЕНЕРГЕТИЧНІ НОВИНИ

Заява-протест Федерації профспілок України проти
руйнування Міжнародним валютним фондом системи
соціального захисту в Україні

Члени професійних спілок,
профспілкові організації, трудові
колективи підприємств з глибоким
обуренням сприйняли меморандум
Міжнародного валютного фонду
з Урядом та Національним банком
України і висловлюють категорич-
ний протест проти дій МВФ.

У черговий раз проігноровано
вимоги Міжнародної конфедерації
профспілок, Федерації профспілок
України щодо проведення попе-
реднього діалогу з соціальними парт-
нерами при визначенні умов кре-
дитування, хоча понад півроку тому
ФПУ отримала відповідні обіцянки
високих представників МВФ.

Народ України знову поставле-
ний перед фактом нічим не виправ-
даного кількаразового підвищення
ціни на газ для 12 мільйонів сімей,
«заморожування» заробітної плати
4 мільйонам працівників бюджет-
них установ, обмеження доступу до
заслужених пенсій пенсіонерам,
підвищення пенсійного віку жінкам,
впровадження штрафів за затрим-
ку людьми сплати житлово-кому-
нальних послуг.

Скориставшись безпрецедент-
ним спадом, безвихідним станом
української економіки, до якого її
довела попередня влада, та кри-
тичною залежністю від зовнішніх
кредитів, МВФ дозволяє собі циніч-
но втручатися у внутрішню політику
суверенної держави.

Міжнародним банкірам вияви-
лося мало обґрунтованих гарантій

Уряду щодо повернення отримано-
го кредиту, стабілізації державного
бюджету та фінансової системи
країни. Вони прямо диктують обме-
ження заробітних плат та соціаль-
них виплат, підвищення цін, змушу-
ють український народ ще довше
працювати, аби заробити злиденну
пенсію.

Їм добре відомо, що такі обме-
ження перекреслюють перспекти-
ви соціального розвитку України та
її конституційний статус як соціаль-
ної держави, знекровлюють трудо-
вий потенціал та підривають еконо-
мічну конкурентоспроможність на
світовому ринку. Україну активно під-
штовхують до консервації тоталь-
ної бідності населення і хронічної
залежності від кредитів МВФ.

Не варто доводити, що підви-
щення на 5 років пенсійного віку
жінкам залишить без роботи понад
2 мільйони випускників шкіл та
молодих спеціалістів, які змушені
будуть шукати хоч будь-яку роботу
за кордоном. Видно, країнам, що
верховодять в міжнародних фінан-
сових установах, уже потрібна нова
хвиля молодої української міграції
для дешевого обслуговування сво-
їх економік.

Нагадуємо, що до розгортан-
ня світової економічної кризи
2008—2009 років призвели без-
межна жадібність і фальсифікації
приватного банківського капіталу
та неспроможна політика міжна-
родних фінансових інституцій. За-

раз останні, передусім – МВФ, ці-
ною примусових соціальних об-
межень у країнах-позичальниках
намагаються продемонструвати
нібито позитивні наслідки своєї
«допомоги».

Заявляємо, що відповідно до
норм конвенцій Міжнародної ор-
ганізації праці, законів України
вирішення питань оплати праці,
пенсійного забезпечення, регу-
лювання споживчих цін, інших пи-
тань соціальної політики належить
до компетенції української влади
та її соціальних партнерів і будь-
які спроби диктувати їх ззовні роз-
цінюються як протиправне втру-
чання у суверенну політику України
та руйнування національного соці-
ального діалогу.

Федерація профспілок Укра-
їни вимагає від Міжнародного
валютного фонду терміново про-
вести спільні консультації з керів-
ництвом Уряду України та пред-
ставниками всеукраїнських проф-
спілок для обговорення умов кре-
дитування України, зняття безпід-
ставних соціальних обмежень.

Звертаємось до Міжнародної
організації праці, Міжнародної
конфедерації профспілок з про-
ханням надіслати в Україну своїх
експертів для оцінки ситуації, що
склалася, з метою підтримки по-
зиції професійних спілок та збе-
реження стабільного соціального
діалогу в Україні.

13 серпня 2010 року

� За оперативними даними, у липні українські АЕС виро-
били 7,151 млрд. кВт/год електроенергії, що становить
103,6 % від планового завдання.

У січні—липні АЕС виробили 50,7697 млрд. кВт/год електрое-
нергії, що становить 103,8% від планового завдання.

Частка АЕС у виробництві електроенергії в Україні становить
47,1%.

У липні коефіцієнт використання встановленої потужності ста-
новив 69,5%, з початку року — 72,1%.

� Президент Украины Виктор Янукович подписал Указ "О
делегации Украины для участия в переговорах с Европей-
ским банком реконструкции и развития относительно заключе-
ния Кредитного соглашения (Проект «Строительство воздушной
линии 750 кВ Запорожская АЭС — Каховская») между Украиной и
Европейским банком реконструкции и развития», сообщили в
пресс-службе главы государства.  «Согласно Указу Прези-дента
Украины Виктора Януковича № 805/2010 от 12 августа 2010 г. обра-
зовать делегацию Украины для участия в переговорах с
Европейским банком реконструкции и развития относительно за-
ключения Кредитного соглашения (Проект «Строительство воздуш-
ной линии 750 кВ Запорожская АЭС — Каховская») между Украиной
и Европейским банком реконструкции и развития (Лондон,
Соединенное Королевство Великобритании и Северной Ирлан-
дии)», — говорится в документе.  

Роз’яснення з усіх питань стосовно надання субсидій за спроще-
ним порядком можна отримати через оперативний зв’язок з
Центральним штабом Мінпраці (з координації та контролю діяльності
органів соціального захисту населення  з питань надання житлових
субсидій) за телефоном 284-19-71. Громадяни ж з приводу призна-
чення субсидій та будь-яких  інших роз’яснень можуть звернутися на
урядову гарячу лінію 0-800-507-309.

АЕС
Планове
завдання, млн.
кВт/год.

Вироблено, млн.
кВт/год.

Виконання 
планового 
завдання, %

ЗАЕС 2750,0 2894,5 105,3
РАЕС 1443,0 1460,3 101,2
ЮУАЕС 1304,0 1482,6 113,7
ХАЕС 1103,0 1306,5 118,4
Всього 6600,0 7143,9 108,2

ПОВІДОМЛЯЄ МІНПРАЦІ ТА СОЦІАЛЬНОЇ ПОЛІТИКИ
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І ДНІПРО, І ДОНБАС, І КАРПАТИ — Я ЛЮБЛЮ УКРАЇНУ СВОЮ!

- «податок на доходи фізичних осіб» (ст.11 ПК) та
«податок з доходів фізичних осіб» (ст.ст.64,66 БК);

- «акцизний податок» (ст.11 ПК та розділ IV) та
«акцизний збір» (ст.29 БК);

- «податок на транспортні засоби» (ст.11 ПК) та
«податок з власників транспортних засобів та інших
самохідних машин і механізмів» (ст.29 БК);

- «плата за користування надрами» (ст.11 ПК) та
«платежі за користування надрами» (ст.29 БК);

- «збір за спеціальне використання води» (ст. 11
ПК) та «збір за спеціальне водокористування» /ст.
ст. 29, 66 БК/ тощо).

У проекті Кодексу (ст.11 та 12) також містяться
податки і збори, які відсутні у Бюджетному кодексі
(наприклад, екологічний податок, збір на розвиток
виноградарства, садівництва та хмелярства, пода-
ток з реклами тощо). І навпаки, у Бюджетному кодек-
сі є, наприклад, «збір за геологорозвідувальні робо-
ти», «відрахування коштів, отриманих від проведен-
ня державних грошових лотерей»; «виконавчий збір,
стягнутий органами державної виконавчої служби»,
«концесійні платежі» (ст.29), «податок на промисел»,
«податок на нерухоме майно (нерухомість), відмінне
від земельної ділянки» (ст. 69) та інші, яких чомусь
зовсім нема у проекті Кодексу. 

Виходячи з того, що датою набрання чинності
більшості положень Бюджетного та проекту Подат-
кового кодексів України після його прийняття має
стати 1 січня 2011 року, то вони мають містити одна-
кові співвідношення (п.5.2 ст. 5 розділу 1 ПК), взає-
моузгодженість, не суперечити один одному (п. 3.2
ст. 3 розділу 1 ПК) та мали б бути опубліковані одно-
часно.

Стаття 18 розділу 1 має чітко визначати, які «інші»
документи мають подаватись до контролюючих
органів крім декларацій та звітності, а також, які
«законні вимоги» матиме посадова особа контро-
люючого органу під час виконання нею службових
обов'язків.

Стаття 24 розділу 1 має передбачати право
передбачати об’єкти оподаткування виключно про-
ектом Кодексу та податковими законами, а не «зако-
нодавством». Це стосується положень, пе-редбаче-
них у ст.ст. 27, 32, 37 цього розділу.

Стаття 19 розділу 1 має певні обмеження прав
платників податків щодо їх можливостей подавати
певні заяви (звернення, листи) з питань застосуван-
ня податкового законодавства до системи органів
державної податкової служби відповідних контро-
люючих органів та право отримання від них роз’яс-
нень та консультацій (зокрема, пропонується перед-
бачити безплатно у ст.16 розділ II), звертатися до
суду про противоправні дії посадових осіб цих орга-
нів не тільки особисто, а й через законного пред-
ставника або через уповноважену особу чи уповно-
важений ним орган (прим. громадської організації)
тощо.

Щодо адміністрування податків, зборів (обо-
в’язкових платежів) /розділ II/. Не можна погоди-
тись з тим, що податкові консультації та податко-
ві роз’яснення відповідно до розділу ІІ мати-
муть статус офіційного тлумачення законів, які за
змістом відповідних положень Конституції Ук-
раїни має здійснювати Конституційний Суд Ук-
раїни. 

Слід також зазначити, що Податковий кодекс
не повинен ні у якому разі містити норми та поло-
ження, що стосуються трудових відносин керів-
ників державних та комунальних підприємств.
Для вирішення питань притягнення до відпові-
дальності цих керівників має застосовуватись
кримінальне, адміністративне та трудове зако-
нодавство. Таким чином було запропоновано
п.65.5 статті 65 розділу II вилучити.

Щодо податку на прибуток підприємств (роз-
діл ІІІ). У п. 5.1 ст.5 розділу ІІІ до доходів, що не
враховуються для визначення об’єкта оподатку-
вання, було запропоновано  включити суми кош-
тів, які надходять роботодавцям із державного
бюджету та бюджету Фонду загальнообов’язко-
вого державного соціального страхування Ук-
раїни на випадок безробіття, на створення нових
робочих місць, особливо для забезпечення
молоді першим робочим місцем. Також запропо-
новано звільняти від оподаткування частину при-
бутку підприємств, спрямовану на створення
нових робочих місць, за умови, що приріст робо-
чих місць становитиме у платника податку за
попередній звітний (податковий) період не
менше 30 нових робочих місць з подальшим
недопущенням їх скорочення.

У статті 7 розділу ІІІ до складу інших витрат
операційної діяльності підприємства запропо-
новано включити відрахування первинним проф-
спілковим організаціям коштів на культурно-
масову, фізкультурну і оздоровчу роботу в роз-
мірах, передбачених колективним договором та
угодами (підстава — ст. 44 Закону Ук-раїни «Про
професійні спілки, їх права та гарантії діяльнос-
ті»).

Запропоновано частину п’яту пункту 27.7
статті 27 розділу ІІІ викласти у такій у редакції:
«Від оподаткування звільняються доходи непри-
буткових організацій, визначених у підпункті „є”
пункту 27.1 цієї статті, отримані у вигляді коштів
або майна, які надходять таким неприбутковим
організаціям для забезпечення потреб їх основ-
ної діяльності, вступних, членських та цільових
внесків, відрахувань коштів підприємств, уста-
нов і організацій на культурно–масову, фізкуль-
турну та оздоровчу роботу, безповоротної фі-
нансової допомоги чи добровільних пожертву-
вань і пасивних доходів». 

Щодо податку з доходів фізичних осіб (розділ IV).
Підпункт 4.2.18)а) п. 4.2 ст.4 розділу IV було запро-
поновано вилучити, виходячи з того що незрозумі-

ло, як має здійснюватись легалізація доходу, отри-
маного платником податку як додаткове благо у
вигляді вартості використання житла чи інших
об’єктів матеріального або нематеріального майна
та який перебуває у родинному зв’язку.

Накопичувальна пенсійна система поки що не
запроваджена, тому у п. 4.6 ст.4 та у пп.. 5.1.7 п. 5.1
ст.5 проекту Кодексу необхідно зазначити таким
чином, що такий порядок вводиться з моменту
запровадження Накопичувальної пенсійної системи.

У пп. 5.1.26) п. 5.1 ст.5 було запропоновано
вираз «з бюджету» вилучити виходячи з того що
джерелом виплати стипендії може бути не тільки
бюджет.

Викликала сумнів можливість застосування пп.
5.1.38) п. 5.1 ст.5 у частині визначення конкретної
вартості орденів, медалей, знаків, кубків, дипломів,
грамот, які вручатимуться платнику податку.
Виходячи з того що платнику податків ніколи не буде
відомо вартість вищезазначеного, яка буде різна
залежно від місця вироблення чи отримання (в
межах України чи поза її межами), запропоновано
цей підпункт вилучити.

Пункт 7.1 розділу IV було запропоновано дооп-
рацювати, визначивши його у більш чіткій редакції
стосовно таких послідовно зазначених слів: «…дохо-
дів, одержаних (крім випадків, визначених у пунктах
7.2 — 7.4 цієї статті), у тому числі, але не виключно у
формі…».

У частині другій ст. 9.1 розділу IV було запропо-
новано визначити суб’єкти-отримувачі податкової
соціальної пільги незалежно від трудових відносин
та вилучити слова «отримуваного від одного робото-
давця у вигляді заробітної плати,». 

Підпункт 10.1.3 п. 10.1 ст.10 розділу IV було
визнано сумнівним щодо реалізації з причини того,
що відповідний орган державної податкової служби
повинен мати обґрунтовані докази щодо отримання
фізичною особою — нерезидентом доходу від орен-
ди нерухомості. При цьому буде не логічно вважати
особу такою, що ухиляється від сплати податку у
випадку, коли нерухомість (прим.: наприклад, садо-
вий /дачний/ будинок) тимчасово (прим. без укла-
дання договору оренди) передається у користуван-
ня безпосередньо близьким родичам. 

У пункті 10.6 ст.10 необхідно конкретизувати
питання оподаткування виграшів нерухомості (квар-
тир) та інших виграшів у майновій формі.

Підпункт 10.7.4 п. 10.7 ст. 10 запропоновано до-
повнити положенням, згідно з яким не включається
до оподатковуваного доходу цільова благодійна до-
помога реабілітаційним центрам, територіальним
центрам соціального обслуговування пенсіонерів,
одиноких непрацездатних громадян,  закладам со-
ціального захисту для бездомних громадян, цент-
рам соціальної адаптації осіб, звільнених з місць
позбавлення волі, санаторіям для ветеранів та інва-
лідів тощо.

Пункт 12.1 ст.12 запропоновано доповнити сло-
вами «присадибного будинку», «гаража». 

Розділ IV запропоновано доповнити пунктом,
який би обумовлював «не включати до складу
загального місячного або річного оподатковуваного
доходу платника податку (і, відповідно, не оподатко-
вувати) суми виплат чи відшкодувань (крім заробіт-
ної плати чи інших виплат та відшкодувань за цивіль-
но-правовими договорами), які здійснюються про-
фесійними спілками своїм членам протягом року
сукупно у розмірі, що не перевищує суми мі-сячного
прожиткового мінімуму, діючого для працездатної
особи на 1 січня звітного податкового року, помно-
женої на 1,4 та округленої до найближчих 10 гри-
вень».

Щодо податку на додану вартість (розділ V). У
цьому розділі відсутня стаття 1. Було запропоновано
положення пп. 19.1.7 п. 19.1 ст. 19 щодо звільнення
від оподаткування ПДВ поширити на путівки сана-
торно-курортного оздоровлення на території
України осіб, які постраждали внаслідок Чорно-
бильської катастрофи, а також на осіб, здоров'ю
яких заподіяно шкоди внаслідок надзвичайної си-
туації техногенного або природного характеру. Про-
позиція ґрунтується виходячи з наявності постійного
подорожчання таких послуг та обмеження доступу
до отримання таких послуг вищезазначеними осо-
бами.

Щодо місцевих податків та зборів (розділі
XII). Підпункт 4.2.2 п.4.2 ст. 4 пропонується до-
повнити до переліку осіб, які не вважаються
платниками туристичного збору, осіб, що прибу-
вають на зазначену територію в порядку службо-
вого відрядження.

Щодо плати за землю зборів (розділі XIII).
Пропонуємо у статті 14 цього розділу проекту за-
кону врахувати вимоги статті 7 Закону України «Про
основні засади соціального захисту ветеранів праці
та інших громадян похилого віку в Україні» щодо
звільнення ветеранів праці від плати за землю та
сплати земельного податку.

Зазначені пропозиції та зауваження 12 серп-
ня ц.р. було письмово направлено Атом-проф-
спілкою до Міністерства фінансів України. Але в
Атомпрофспілці цим не завершена робота по
обговоренню проекту Податкового кодексу Ук-
раїни. Усі бажаючі члени профспілки і в подаль-
шому можуть ще подавати свої пропозиції та за-
уваження до Атомпрофспілки (тел.279-75-96,
Е-mail: kus@union.kiev.ua) до початку вересня
ц.р., виходячи з того що відповідно до постанови
Верховної Ради України від 8 липня 2010 року №
2454-VI Комітету Верховної Ради України з
питань податкової та митної політики було дору-
чено до 10 вересня 2010 року внести  на розгляд
Верховної  Ради Ук-раїни у другому читанні  до-
опрацьований з урахуванням результатів всена-
родного обговорення проект Податкового ко-
дексу України. 

(Закінчення. Початок на 1-й стор.)

До уваги членських організацій
Федерації профспілок України

Про стан  виконання постано-
ви Президії ФПУ від 19.07.2010
№ П-42-2г «Про дії ФПУ у зв’язку
з порушенням законодавства
України та норм Генеральної
угоди при прийнятті рішення про
підвищення цін на газ»

Повідомляємо, що на виконан-
ня постанови Президії ФПУ від
19.07.2010 № П-42-2г «Про дії ФПУ у
зв’язку з порушенням законодав-
ства України та норм Генеральної
угоди при прийнятті рішення про
підвищення цін на газ» було вжито
низку оперативних заходів та роз-
горнуто роботу в режимі двосторон-
нього діалогу з керівництвом Уряду,
причетних міністерств і відомств.

20 липня ц.р. направлено звер-
нення Президентові України від про-
фспілкової сторони Національної
тристоронньої соціально-економіч-
ної ради з категоричним протестом
у зв’язку з прийняттям постанови
НКРЕ від 13.07.2010  № 812 «Про
підвищення ціни на газ».

Позиція і вимоги ФПУ доведено
до Уряду на його засіданні 21 липня
ц. р. постійним представником  ФПУ
в Уряді  Осовим Г.В.

У порядку правового забезпе-
чення вимог ФПУ:

- надіслано 20.07.2010 року
звернення Голови ФПУ до Гене-
рального прокурора України з вимо-
гою в порядку прокурорського наг-
ляду опротестувати вказану поста-
нову НКРЕ;

- подано позов ФПУ в Київський
окружний адміністративний суд до
НКРЕ, Кабінету Міністрів України,
Мін'юсту з вимогою скасувати рі-
шення НКРЕ та його державну ре-
єстрацію.

Станом на 10 серпня суд розгля-
нув позов ФПУ і призначив слухання
питання по суті на 16 вересня ц. р.

У порядку організаційного
забезпечення членськими органі-
заціями ФПУ, зокрема, Дніпропетров-
ської, Рівненської, Черкаської, Лу-
ганської, Донецької, Львівської, За-
порізької, Івано-Франківської, Київ-
ської та інших областей проведено
засідання колегіальних органів, при-
йнято і оприлюднено протестні за-
яви, проведено мітинги та інші пуб-
лічні заходи. Матеріали регулярно
публікуються на сайтах ФПУ, член-
ських організацій, в пресі.

Для переговорів сформовано
групу представників ФПУ, яка разом
з іншими представниками СПО про-
вела 26 і 29 липня ц.р. зустрічі з про-
фільним віце-прем’єр-міністром
України Тігіпком С.Л., керівниками
міністерств і відомств з метою  розг-
ляду вимог профспілок і посилення
соціального захисту сімей. Під час
обговорення профспілкам надано
додаткові розрахунки та аналітичні
матеріали з питань ціноутворення та
оцінки ефективності заходів соці-
ального захисту, запропонованих
Урядом.

У даний час працюють цільові
робочі групи за участю представни-
ків профспілок і центральних органів
виконавчої влади для підготовки від-
повідних пропозицій.  

На 11 серпня призначено кон-
сультативну зустріч представників
профспілок і Мінпраці для комплекс-
ної оцінки ефективності впровадже-
них та розробки додаткових заходів
соціального захисту.

На даний час можна зробити
такі висновки:

- підвищення ціни на газ з 1 серп-
ня ц. р. на 50%, а не у 2,5 разу, як
планувалося у серпні-вересні 2009
року, дозволяє компенсувати його
негативні наслідки системою уже
впроваджених та додаткових  захо-
дів соціального захисту;

- зниження порогу обов’язкової
оплати житлово-комунальних пос-
луг з 20 до 15% для сімей з працез-
датними громадянами та з 15 до
10% — для сімей пенсіонерів, інвалі-
дів і дітей дозволяє більш ніж удвічі
розширити доступність для спожи-
вачів житлових субсидій;

- переведення призначення жит-
лових субсидій із дозвільного у фак-
тично заявний порядок, зменшення
кількості підтверджуючих документів
позбавляє громадян необхідності
відвідувати державні органи, стояти
в чергах в очікуванні рішень. Зав-
дання з оформлення документів ціл-
ком покладається на відповідні соці-
альні органи;

- впроваджена система компен-
сацій ефективно спрацює передусім
по відношенню до сімей, що прожи-
вають у багатоквартирних будинках і
використовують газ лише для при-
готування їжі (близько 38% всіх спо-
живачів). Водночас  додаткового за-
хисту потребують сім’ї, які  викорис-
товують  газ для опалення житла, а
тому споживають значно більше газу
за підвищеною ціною. 

Урядом оголошено, що вперше
частина коштів від реалізації газу за
новою ціною буде спрямована на
інвестування в геологічну розвідку,
масштабне будівництво нових газо-
вих свердловин, що дозволяє збіль-
шити обсяги  видобутку дешевого
вітчизняного газу, створити додат-
кові робочі місця, забезпечити заро-
бітну плату в нафтогазовому комп-
лексі.

За підсумками зустрічей дано
низку доручень міністерствам і ві-
домствам, виконання яких перебу-
ває на контролі ФПУ. 

Третя зустріч з представниками
Уряду відбудеться 16 серпня. На ній
представники профспілок будуть
наполягати на вирішенні наступних
питань:

- безумовного дотримання в
подальшому норм законодавства і
Генеральної угоди щодо участі
профспілок у вирішенні питань ціно-
утворення та погодження рішень
щодо зміни цін підприємствами-
монополістами;

- схвалення урядового плану
додаткових заходів соціального
захисту, які повною мірою мають ком-
пенсувати втрати громадянам від
подорожчання газу, зокрема, щодо
підвищення заробітних плат, пенсій
та погашення боргів з виплати зар-
плати, коригування структури і роз-
міру прожиткового мінімуму, зняття
діючого обмеження доступності жит-
лових субсидій для пенсіонерів з рів-
нем доходів у розмірі 50% прожитко-
вого мінімуму, вилучення з сукупно-
го доходу сім'ї, який береться за
основу для обчислення житлових
субсидій і соціальних допомог, сум
сплачених податків та страхових
внесків;

- спрямування частини коштів,
отриманих від реалізації вітчизняного
газу за новими цінами, на розширен-
ня програми соціального захисту;

- збереження чинних норм спо-
живання газу на індивідуальне опа-
лення житла, передбачених поста-
новою Кабінету Міністрів України від
08.06.1996 № 619;

- прискорене пільгове забезпе-
чення населення побутовими
лічильниками газу, заохочення вико-
ристання енергозберігаючих техно-
логій споживання газу в побуті;

- забезпечення програми житло-
вих субсидій бюджетними коштами
в необхідних обсягах в 2010 і
подальших роках.

Днями Міжнародний валютний
фонд опублікував Меморандум з
Кабінетом Міністрів та умови кре-
дитного співробітництва з Україною.
Попередній аналіз документів пока-
зав, що МВФ продовжує тиск на
владу України і диктує умови внут-
рішньої соціальної політики, спря-
мовані на зниження рівня соціальних
гарантій. Соціальні умови Мемо-
рандуму ідентичні тим, що виставля-
лися в 2009 році попередньому Уря-
дові, зокрема, щодо підвищення цін
на газ для населення до рівня цін
імпортованого газу, підвищення пен-
сійного віку для жінок до 60 років.
Однією з вимог є також  наступне
підвищення на 50% ціни на газ для
населення навесні 2011 року.

У зв’язку з цим вважаємо за
необхідне поновити масову кам-
панію протестного тиску на МВФ
проти його втручання у внутрішню
соціальну політику України, що
може призвести до істотного зни-
ження рівня життя громадян. Акції
можуть проводитись у формі пуб-
лічних заяв, пікетувань представ-
ництва МВФ у Києві, звернень за
підтримкою до Міжнародної кон-
федерації профспілок, профоб’єд-
нань інших країн, Міжнародної ор-
ганізації праці.

Про подальшу роботу інфор-
муватимемо додатково. Просимо
довести до профспілкових органі-
зацій.

В.о. Голови ФПУ  Ю.М.КУЛИК
11.08.2010 року.
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І ДНІПРО, І ДОНБАС, І КАРПАТИ — Я ЛЮБЛЮ УКРАЇНУ СВОЮ!

Рекорди бувають різними. Найбільше їх у спорті.
Як показує життєвий досвід, дивувати громадськість
можна й певними досягненнями у соціально-культур-
ній сфері. 

Демонстрацію неспортивних досягнень активно
пропагує Книга рекордів Гіннесса, яка має розгалу-
жену світову структуру із представництвами у різних
державах. А є й суто національні проекти, приміром
— Книга рекордів України. До речі, місто Нетішин вже
у ній фігурує, бо два роки тому саме тут з нагоди Дня
Незалежності України розмінними монетами був
викладений найбільший державний символ — герб,
довжина якого становила вісім метрів із загальною
кількістю металевих грошей — майже 25 тисяч штук.

У нашого міста та його найбільшого підприємства
— Хмельницької АЕС — є можливість продемонстру-
вати всьому світові найбільший автограф.

А тепер конкретніше про проект «Найдовший
автограф у світі». На аркуші паперу формату «А4» у
горизонтальній площині на всю довжину сторінки за
допомогою фломастера, маркера або авторучки кож-
ним працівником ХАЕС ставиться особистий підпис.
Потім усі аркуші будуть склеєні в єдину стрічку, яка,
за попередніми підрахунками, становитиме майже
півтора кілометра (враховано весь персонал ХАЕС).

Найдовший автограф у світі буде презентовано
(орієнтовно у жовтні цього року) для представників
національного проекту Книга рекордів України,
гостей ХАЕС, представників всеукраїнських та регіо-
нальних періодичних видань, телебачення та радіо.
Його зможе побачити кожен житель Нетішина.

Створення найдовшого автографа у світі символі-
зуватиме монолітність колективу ХАЕС, який успішно
вирішує складні державні завдання із виробництва
електроенергії і прагне добудувати і ввести в експлуа-
тацію третій та четвертий енергоблоки. Проведення
акції, серед ініціаторів якої і профспілкові  працівники
та активісти, неодмінно сприятиме підвищенню імід-
жу атомників на державному та світовому рівнях. До
цієї благородної справи може долучитись кожен. 

Дехто із читачів може поцікавитись, а якою буде
подальша доля найдовшого автографа? Він зберіга-
тиметься у Нетішинському міському краєзнавчому
музеї, як історична реліквія.

Олександр ШУСТЕРУК, 
автор ідеї, журналіст газети ВП ХАЕС

Нещодавно на Волині відбувся 10-й молодіжний
мистецький соціально-екологічний фестиваль «Біле
озеро». Свого часу саме молодіжний форум «Біле озеро»
дав поштовх до творчого зростання багатьох молодих
виконавців. Більшість учасників — студенти. 

Вітаючи учасників і глядачів пісенного свята, перший
віце-президент—технічний директор ДП НАЕК «Енер-
гоатом» Іван Фольтов зазначив: «НАЕК «Енергоатом» —
найпотужніша компанія в Україні, відома у Європі та світі.
Ідеї фестивалю близькі атомникам, адже ми виробляємо
екологічно чисту електроенергію. Допомагаючи упродо-
вж десяти років проводити цей захід, ми сподіваємося,
що талант молоді виявиться тут якнайповніше і знайде
відгук у серцях шанувальників».

Заслуговували на увагу рідкісні автентичні пісні у
виконанні гурту «Камо грядеши», танці зразкового танцю-
вально-хореографічного колективу «Лелеченьки» (м.
Харків), запальні музичні композиції гурту «Ілесев» (м.
Канів) та ін. 

Традиційно у фестивалі беруть участь і молоді дизай-
нери. 

Місто атомників Кузнецовськ на пісенному форумі
представляли солісти Ірина Білковська, Вікторія
Буханько, Дарина Іщук, Юлія Романчук, Оксана Курпіта,
Юлія Брой, Олексій Мечкало, Олександр Муригін. Усі
вони — колишні вихованці вокальних гуртків Палацу куль-
тури Рівненської АЕС. А надихали і підбадьорювали гля-
дачів ведучі Андрій Дрофа, Радислав Пономаренко та
Катерина Краснікова.

На фестивальній галявині проводились акції «Чисте
довкілля», «Молодь — за здоровий спосіб життя», спор-
тивні змагання з перетягування линви, гирьового спорту.
До речі, 16-кілограмову гирю 64 рази підняв кузнецовець
Вадим Баюк, який і став переможцем.

Десятий рік поспіль розгортає свої крила фестиваль
«Біле озеро». Допомагають цьому, сприяючи популяри-
зації українського мистецтва і самореалізації обдарова-
ної молоді Міністерство культури і туризму України, Рів-
ненська облдержадміністрація, Володимирецька рай-
держадміністрація, Кузнецовська міська рада. 

Спонсорську допомогу впродовж десятиріччя фести-
валю надає ДП НАЕК «Енергоатом» та Рівненська АЕС. 

У цьому щиро перекона-
ний Валерій Кравчук (на
знімку вгорі), директор ком-
плексної дитячо-юнацької
спортивної школи первинної
профорганізації ВП «Хмель-
ницька АЕС», який нещодав-
но відзначив полудень віку.  І,
мабуть, має рацію. Звісно,
за умови, що така «непоміт-
на» діяльність приносить по-
мітні результати. 

Батьківщиною ювіляра є
Славутчина, а саме село
Прикордонна Улашанівка. У
дитинстві, звичайно, на пер-
шому місці було навчання та
посильні господарські обо-
в’язки. А вже потому весь
вільний час — свіжому повіт-
рю та спортивним баталі-
ям. Валерій, найстарший із
трьох братів, досхочу тоді
втішався усіма видами сіль-
ського спорту, найулюблені-
ший і найдоступніший з яких
— футбол. А ще були на-
стільний теніс, багатобор-
ство. 

Хлопець був здібним уч-
нем — і тому в чотирнадцять
іще й не здогадувався, що
спорт у його долю незаба-
ром увійде назавжди. А поки
що він вступає і закінчує
Чемеровецьке медучилище,

після служби в армії навча-
ється й захищає диплом
«біолога-хіміка» у Тернопіль-
ському педінституті. Пропра-
цювавши два роки вчителем
біології Нетішинської ЗОШ
№2, отримав цікаву пропо-
зицію. Наскільки цікаву, на-
стільки й несподівану. У 1994
році виконавчий комітет
міськради увів нову посаду
— спеціаліста у справах
молоді і спорту. Спочатку

доводилося непросто, бо не
було ні власного досвіду, ані
кому підказати. Справа ж
абсолютно нова на теренах
Нетішина. Отож  вивчав ро-
боту «з нуля», спілкувався з
колегами з інших міст райо-
ну, області. Так Валерій
Леонідович і став першим

спортивним фундатором
міста. І пішло-поїхало —
змагання на рівні шкіл,
загальноміські тощо. Отут,
на одне із моїх запитань,
керівник КДЮСШ і відчека-
нив оту фразу, з якої розпо-
чато розповідь. Єди-не, що
скромний ювіляр усе ж
зауважив, що за часів ро-
боти заввідділом фінансу-
вання спорту у місті завжди
було 100-відсотковим, бо
вважав це за один із основ-
них обов’язків. Тому, якщо,
каже Валерій Леонідович,
комусь на теренах області й
урізають спортивний бюд-
жет, то тільки не Нетішину. І
це вже чудово. 

«Дев’ять років викон-

комівського функціонер-
ства скінчилися тоді, як
директор спорткомплексу
первинної профорганізації
ВП «Хмельницька АЕС»
Станіслав Балаян запро-
понував мені попрацювати
з колективом», — каже
співрозмовник. Лише по-
мічників у Валерія Лео-
нідовича двадцять сім. І
тисяча дітей! А це — май-
же загальноосвітня школа.

Десять різноманітних від-
ділень...

Наймолодшим спорт-
школярам 6 років (тим, хто
записується на плавання),
найстаршим — 22 роки (тим,
котрі навчаються у ВНЗ, але
мають вільний графік на
навчання). В області серед
57 спортшкіл нетішинцям
нема рівних уже щонаймен-
ше років шість. В Україні ця
КДЮСШ теж на провідних
позиціях, бо частий «гість»
першої десятки спортпара-
ду. Недаремно Міністерство
у справах сім’ї, молоді та
спорту свого часу заслуги
директора школи оцінило
званням «Почесний праців-
ник фізичної культури і спор-

ту». «Я вдячний за співпрацю
своєму колективу, він міц-
ний, здоровий, а також
керівництву та працівникам
спорткомплексу, представ-
никам спортивного сектору
міста», — відзначає Валерій
Кравчук.   

Якщо оминути золото
Олімпіади 2008-го, а взя-
ти до уваги лише роки
2009/2010-ті, то гордитися,
також безсумнівно, є чим.
Нетішинські фехтувальники,
яких тренує подружжя Штур-
бабіних, подарували нещо-
давно європейські «золото»
та «срібло» в команді та
бронзу в індивідуальному
заліку (див. «АУ» №32, 2010
рік. — Прим. ред.). «Заслу-
жені» самбісти Дмитро Ба-
бійчук та Іван Васильчук,
вихованці Геннадія Горо-
хова, підкорювали не лише
Європу, а й світ. Левову част-
ку очок у скарбницю Хмель-
ниччини внесли легкоатлети
Олександра Краснова, буду-
чи призерами юнацьких на-
ціональних змагань. Серед

призерів України і юна плов-
чиха Олександра Поно-
човна. Гандболісти «Енерге-
тика-НАЕК», де тренер Олег

Каспаров, стали призерами
(вища ліга) національної пе-
ршості. Безперечних успіхів
досягали боксери, дзюдоїс-
ти, футболісти, аматори-во-
лейболісти.  

Спорт особисто для
керівника дитячо-юнацької
спортивної школи є чу-
довим захопленням. «За-
рядка вранці, — стверджує Ва-
лерій Леонідович, — само
собою. Але й активні занят-
тя, у вільний від основної ді-
яльності час, футболом та
баскетболом не полишаю».
Найбільша радість — пораді-
ти за успіхи своїх спортивних
підопічних. 

Колектив газети приєд-
нується до вітань на адресу
ювіляра та щиросердно
бажає Валерію Леонідо-
вичу міцних сил і здоров’я
на шляху до вагомих звер-
шень і процвітання славної
КДЮСШ! 

Богдан ФЕДИНЧУК, 
член Національно спілки

журналістів України.
Фото Віктора ГУСАРОВА та

Валерія ВАЛУЄВА

Дременув Петро 
в суботу
В доміно пограти.
Привезли його під ранок,
Як снопа, до хати.
Поки спав, то злість дружина
Акумулювала,
А прокинувся — мов греблю,
Жіночку прорвало:
— Ну, нікчемо, признавайся,

Де ти пив учора?
Негідь, потолоч, непотріб,
Покидьок, потвора!
Глянь на себе, чуперадло,
Дрантя пелехате,
Бовдуре, штурпаче, блазню
І дегенерате!
Ох і вилупок, одмінок, 
Покруч, потороча, 
Телепень, песиголовець

І батіг із клоччя! 
Ти катюга, посіпака, 
Збоченець, п'яниця! 
Зрозуміло? — узялася 
В боки молодиця.
— Зрозуміло. 
Ти сьогодні 
показала знову,
Що у світі найбагатша
Наша рідна мова.

НАША РІДНА МОВА: НАРОД СКАЖЕ, ЯК ЗАВ’ЯЖЕ

НайдовшийНайдовший
автограф автограф 
у світіу світі

Молодіжне свято
ЗА ЗДОРОВИЙ СПОСІБ ЖИТТЯ

«Робота функціонера 
має бути непомітною»  

ВП ХАЕС: 
спортивна  слава

первинки 


